
Betoog begroting 2024 
 
Goedemorgen burgers van Brunssum raadsleden, college en griffie. 
 
In de inleiding van de begroting 2024 staat dat Brunssum barst van de 
ambities de komende jaren, iets waar wij ontzettend trots op zijn, iets 
wat ook moet, wil je verder komen in onze mooie gemeente. 
 
De ambities die er liggen en waar al mee gestart is tonen lef!  
Niet alleen maar woorden maar ook daden.  
De ambtenaren binnen onze gemeente zijn hier druk mee.  
En dat mag ook wel eens gezegd worden, ook zij werken dag in en 
dag uit in het belang van Brunssum. 
 
Wij hebben de afgelopen weken de begroting doorgenomen en ons 
betoog van vorig jaar er nog eens bij gepakt.  
 
Vorig jaar begonnen wij ons verhaal met onze nieuwe manier van 
samenwerken.  
Op basis van gelijkwaardigheid, wederzijds respect en vertrouwen. 
Ik zei toen dat Lijst Borger dit ontzettend belangrijk vindt en dat wij 
ook hoopten dat deze nieuwe manier van besturen en samenwerken 
binnen onze raad door alle raadsleden opgepakt zou worden.  
 
Wij moeten zeggen dat is ons afgelopen jaar soms tegengevallen hier 
in de raadszaal en bij de diverse commissies.  
Bij sommige van ons is het wederzijds respect vaak ver te zoeken, 
worden regels aan de laars gelapt en is er soms geen sprake van 
gelijkwaardigheid.  
Fatsoensnormen zijn plotseling vergeten. 
 
Wat heeft de burger van Brunssum hier aan……helemaal niets. 
Goed voorbeeld doet goed volgen en wie de schoen past die trekt 
hem aan. 
 



Er is veel aan de hand in de wereld, crisissen volgen elkaar op, 
burgers en bedrijven hebben het nog steeds moeilijk.  
De oorlog in Oekraïne en de oorlog in de Gazastrook. 
Wij worden met de neus op de feiten geduwd, overal in de wereld 
zijn brandhaarden, de een wat groter als de ander. 
Maar hier leven wij nog steeds in vrijheid en daar moeten wij 
dankbaar voor zijn. 
   
In de gemeente Brunssum zien we voor het eerst in jaren dat de 
inwonersaantallen iets stijgen en dat het aantal 
uitkeringsgerechtigden stabiel is gebleven.  
Helaas stijgt het aantal huishoudens met een laag inkomen naar  
40,1 % en daar moeten we zeker wat mee doen. 
Onze voorzieningen voor de huishoudens met een laag inkomen zijn 
al best goed geregeld maar laten de aantallen niet dalen.  
Dus wat moeten wij nog meer doen om deze huishoudens te 
ondersteunen of te helpen. 
 
Volgens Lijst Borger is dit enkel op te lossen door nog eens goed naar 
de preventie te kijken, kijken naar de werkende burger met een laag 
inkomen, wat kunnen wij doen om deze burger te helpen dat zijn of 
haar inkomen gaat stijgen en hij of zij niet meer onder de categorie 
laag inkomen valt.  
Wij roepen de portefeuille houder dan ook op om goed te kijken naar 
de grote groep huishoudens met een laag inkomen die geen uitkering 
genieten en te kijken naar de preventie binnen deze groep. 
Wat kunnen wij doen aan de voorkant om hen te helpen en dit 
percentage te laten dalen. 
 
 
 
 
 
 



Op het gebied van veiligheid zijn wij deels afhankelijk van het rijk, als 
het rijk de politie capaciteit in deze regio maar blijft afschalen zien wij 
de toekomst hier van niet rooskleurig in. 
 
Wij hebben middels een eerdere motie al eens gevraagd of de 
portefeuille houder met de KMAR om tafel kan zitten.  
Zij kunnen ons wellicht ondersteunen in de zichtbaarheid op straat. 
Maar om toch nog meer te kunnen doen op het gebied van veiligheid 
hebben wij samen met VVD Brunssum een motie klaar liggen om 
eens te onderzoeken of we op parkstad niveau niet een 
samenwerking kunnen aangaan op het gebied van de buitengewoon 
opsporing ambtenaar.  
 
Wij werken al op vele gebieden samen met de Parkstad gemeenten 
dan moet dit op het gebied van de BOA´s toch ook mogelijk zijn. 
Voor extra financiële mogelijkheden verwijzen wij dan ook naar de 
motie Hermans (2de kamer) die structureel 200 miljoen euro 
vrijmaakt voor toezicht en handhaving, waarvan € 25.5 miljoen 
specifiek voor Boa`s. 
 
De ontwikkelingen in Brunssum gaan snel.  
Er zijn ontzettend goede ontwikkelingen in het Schutterspark, 
vijverpark en het Emmapark. 
Het openlucht theater is een groot succes en op het gebied van 
cultuur en evenementen worden mooie stappen gemaakt en de 
samenwerking opgezocht. 
 
In het centrum is al goed zichtbaar dat we daar flink aan de slag zijn 
en wij zien echt uit naar alle leuke en nieuwe ontwikkelingen. 
Er gaat de komende tijd ook veel gebouwd worden binnen Brunssum 
op onder andere de Dorpstraat, Raadhuisstraat, Victoriapark en in 
Treebeek. 
Wij hopen dat Brunssum daardoor nog aantrekkelijker wordt om in te 
wonen. 
 



Maar ook in de wijken zijn diverse ontwikkelingen.  
Bijvoorbeeld in Schuttersveld is de samenwerking tussen de 
gemeente en weller nu gestroomlijnder maar wij vragen toch 
aandacht voor de bewoners daar.  
Niet bij iedereen is het duidelijk wat er allemaal staat te gebeuren, wij 
verzoeken de portefeuillehouder daar nog eens goed naar te kijken. 
 
Wij vragen wel nog aandacht voor de hittestress in onze gemeente en 
de riolen die het allemaal niet aankunnen met de stortbuien die er nu 
regelmatig zijn en onze burgers daar veel overlast van ondervinden. 
 
Operatie Steenbreek loopt sinds afgelopen jaar, minder beton meer 
groen, maar dit is voornamelijk gespitst op de openbare ruimte. 
Wij gaan dan ook een motie indienen om te onderzoeken geld vrij te 
maken om particulieren de kans te geven om hun tuin in plaats van 
grijs groen te maken. 
En misschien moeten we dan ook starten met ons eigen 
gemeentehuis, een groene gevel zou erg nuttig zijn daar, misschien 
kan het college hier eens naar kijken. 
 
Wat betreft het weerstandsvermogen dat is met 2.79 nog steeds 
uitstekend te noemen en wij voldoen hiermee aan alle financiële 
eisen die nodig zijn om alle risico`s af te dekken. 
 
Afgelopen maanden is er ook een nieuwe kindergemeenteraad 
benoemd, allemaal jonge mensen, jonge burgers die democratisch 
gekozen zijn op hun basisschool. Alle mooie plannen hangen hier in 
de raadszaal en de toekomststoel staat hier voor onze neus.  
Laten wij onze nieuwe collega’s van de kindergemeenteraad helpen 
en ondersteunen in hun werk. 
 
Al met al hebben wij een ambitieus uitvoeringsprogramma en vooral 
in deze tijden! 



Daarom dienen wij ook geen moties in met behoorlijke wijzigingen in 
het budget maar vragen we te onderzoeken wat wel kan binnen de 
grenzen van het budget. 
 
 


